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Factuur van 8.000 euro brengt bestuur in verlegenheid: “Duidelijker afspreken 

wat we beloven en wat niet” 

 

In de straat Twee Dreven werd een oprit hersteld. “Er bestaat geen reglement voor”, zegt 

burgemeester Pieter Vanderheyden. — © Google Maps/IF 

Sint-Martens-Latem -  

Door 8.000 euro te betalen voor de herstelling van een oprit, is het gemeentebestuur van Sint-

Martens-Latem serieus uit de bocht gegaan. Dat vindt althans de oppositiepartij LEF: “Elke inwoner 

die wortelschade heeft, kan nu komen aankloppen.” 

Sander Luyten 

In de jaren 70 werden in de straat Twee Dreven in Latem jonge bomen aangeplant. Een dikke vijftig 

jaar later zijn die uitgegroeid tot volwassen exemplaren, inclusief woekerende wortels. Twee jaar 

geleden veroorzaakten die wortels schade aan een oprit in de straat. De herstellingswerken zijn tot 

op vandaag een onderwerp van discussie in de gemeente. 

Toen de inwoner van Twee Dreven een aannemer aanstelde om het particuliere deel van de oprit te 

herstellen, besliste de dienst Grondzaken van de gemeente dat die aannemer meteen ook het 

openbare deel van de oprit mocht herstellen. Dat gebeurde in de Latemse huisstijl en de oprit werd 

verkleind, zodat de wortels in de toekomst meer ruimte krijgen. 

8.000 euro 

Opvallend is dat het schepencollege besliste om zelf de factuur van 8.000 euro te betalen voor de 

herstelling van het stuk oprit op het openbaar domein. Dat gebeurt bijna nooit. Wie een oprit 

aanlegt, moet ook het stuk op het openbaar domein zelf betalen. 

“Hoe kunnen andere inwoners in aanmerking komen voor die tegemoetkoming en hoe kunnen ze 

hun aanvraag richten tot het college?”, wilde oppositielid Kristof Vanden Berghe (LEF) weten. 



 

Kristof Vanden Berghe van oppositiepartij LEF. — © LEF 

Burgemeester Pieter Vanderheyden (Welzijn) begreep de verwondering: “Er bestaat geen reglement 

voor omdat het zo’n uitzonderlijke situatie is. Er ging bijna twee jaar van discussie aan vooraf. Het 

college heeft geen enkele intentie om systematisch de opritten in onze gemeente te heraanleggen. 

Daar is veel vraag naar omdat onze straten smal zijn en er vaak wordt uitgeweken over opritten, die 

daardoor schade lijden. We kunnen daar helaas niet op ingaan.” 

Uit de bocht 

Volgens Vanden Berghe was dit het bewijs dat het gemeentebestuur met twee maten en twee 

gewichten meet: “Het college gaat hier serieus uit de bocht. Dit is op geen enkele manier goed te 

praten.” Nog volgens de oppositie kunnen andere inwoners die wortelschade hebben, nu ook de 

gemeente aanspreken. 

In de praktijk werd het gemeentebestuur in snelheid gepakt door de belofte van de dienst 

Grondzaken: het kon nog moeilijk anders dan de factuur te betalen. “We hebben geleerd nog 

duidelijker af te spreken met de dienst Grondzaken wat te beloven en wat niet. Dat moet vooraf aan 

het college worden voorgelegd”, zegt Vanderheyden. “Hier hebben we naar billijkheid geoordeeld, 

maar het blijft een uitzonderlijke situatie. Er is geen juridisch precedent geschapen.” 

 



Na 40 jaar stopt Latem met eigen poetsdienst: “Senioren 

gaan vanaf nu Google Translate nodig hebben om te 

communiceren” 

 

 

Kristof Vanden Berghe van de Latemse oppositiepartij LEF. — © if 

Sint-Martens-Latem -  

Sint-Martens-Latem trekt op 1 september de stekker uit de gemeentelijke poetsdienst. De 

oppositie spreekt van een gitzwarte dag voor het sociaal beleid en vreest voor het lot van 

kwetsbare senioren. 

Sander Luyten - Vandaag om 06:00 

De poetsdienst van de gemeente werd veertig jaar geleden opgericht. Meer dan honderd gezinnen of 

alleenstaanden kregen sindsdien hulp. Daardoor kon een aantal mensen langer zelfstandig thuis 

blijven wonen. In 2023 besliste het vorige gemeentebestuur om samen te werken met externe 

bedrijven en de gemeentelijke poetsdienst te laten uitdoven. 

Omdat ook het laatst overgebleven personeelslid de poetsdienst van Latem verlaat, heeft de OCMW-

raad eind mei beslist de poetsdienst op 1 september op te doeken. “De context is vandaag anders 

dan veertig jaar geleden”, zegt schepen van Sociaal beleid Griet Embo (Welzijn). “Veel andere 

zorgorganisaties zijn tegenwoordig goed uitgebouwd en die gaan op dezelfde zorgzame manier om 

met onze inwoners.” 
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Google Translate 

Het kon oppositielid Kristof Vanden Berghe (LEF) allerminst overtuigen. Hij spreekt over een gitzwarte 

dag voor het sociaal beleid van Sint-Martens-Latem. “We maken een cruciale fout en zetten grote 

stappen achteruit in het kennen en ondersteunen van onze inwoners die hulp nodig hebben.” 

 

Schepen van Sociaal beleid Griet Embo (Welzijn) — © Gemeente Latem 

Volgens Vanden Berghe zijn kwetsbare senioren niet gebaat bij de hulp van commerciële bedrijven. 

“Het gaat hier om mensen die moeilijk buiten kunnen en weinig bezoek over de vloer krijgen. Die 

hebben nood aan een vertrouwd gezicht waarmee ze een babbel kunnen doen. Het moet iemand zijn 

die de taal begrijpt, niet iemand waaraan een senior via Google Translate moet uitleggen wat er moet 

gebeuren.” 

Sociaal assistenten 

Griet Embo benadrukte dat de Latemse senioren niet aan hun lot worden overgelaten. De schepen 

verwees naar het werk van de sociaal assistenten van de gemeente. “Het doet me pijn dat er wordt 

gedacht dat wij niet meer zorgen voor oude mensen en de volledige sociale zorg de rug toekeren. De 

sociaal assistenten doen heel veel voor die mensen en gaan ook naar hen toe als dat nodig is.” 

Als het van de oppositie afhangt, zet het gemeentebestuur van Latem opnieuw zelf een poetsdienst 

op poten, met eigen personeel, een eigen organisatie en voor een zelfgekozen doelgroep. “Daarmee 

kan je de commerciële dienstenchequebedrijven uitdagen om hun dienstverlening te verbeteren”, 

zegt Vanden Berghe. “Het lokale bestuur koos helaas voor een uitdoofscenario en nu voor een 

begrafenis.” 

 



 

De huidige bordjes aan de graven in Sint-Martens-Latem. © rv 

Latemse graven met aflopende concessie krijgen mooiere 

bordjes 

Op de begraafplaatsen in Sint-Martens-Latem komen er andere bordjes bij graven waarvan de concessie 

afloopt. Het voorstel van oppositiepartij LEF op de gemeenteraad werd unaniem goedgekeurd. 

Anthony Statius 27-05-25, 09:36 

Enkele houten plankjes op de Latemse begraafplaatsen zijn voor oppositiepartij LEF een doorn in het oog. Op 

de gemeenteraad van maandag 26 mei deed gemeenteraadslid Kristof Vanden Berghe het voorstel om 

nieuwe bordjes te voorzien bij graven waarvan de concessie afloopt. 

“Vandaag wordt bij deze graven een eenvoudig houten plankje met een papieren formele melding geplaatst”, 

zegt Kristof Vanden Berghe. “Hoewel functioneel, biedt dit systeem ruimte voor verbetering. We stellen voor 

om, geïnspireerd door goede praktijken in andere steden of gemeenten zoals Gent, te kiezen voor 

weerbestendige en herbruikbare bordjes die discreet en waardig in het geheel van de begraafplaats passen. 

Bovendien zouden deze bordjes vlot te verwijderen zijn door de nabestaanden zelf, zodra de concessie 

verlengd is.” 

Het gemeentebestuur was het voorstel genegen, maar het agendapunt moest wel aangepast worden. De 

bordjes kunnen niet snel verwijderd worden, want de wet bepaalt dat ze een jaar moeten blijven staan. 

Daarnaast moeten ook de gegevens van de grafzerken op de bordjes vermeld staan. De aangepaste versie 

van het voorstel werd unaniem goedgekeurd en de nieuwe bordjes zouden er komen tegen het einde van het 

jaar. Hiermee heeft oppositiepartij LEF haar eerst goedgekeurde agendapunt sinds het begin van de 

legislatuur. 

HLN 27 mei 2025



 

De Koperstraat in Sint-Martens-Latem werd recent heraangelegd. © Anthony Statius 

Opnieuw rioleringswerken in de Koperstraat: “Deze werken 

zijn een pak minder ingrijpend” 

Anthony Statius 27-05-25, 16:51 

Oppositiepartij LEF heeft op de gemeenteraad van maandag 26 mei enkele vragen gesteld over de 

rioleringswerken in de Koperstraat. In september werden de grote werkzaamheden afgerond, maar 

de komende dagen staan er opnieuw werken op til. 

Lees meer over de gemeenteraad van Sint-Martens-Latem in ons dossier. 

Vorig jaar werden er werkzaamheden uitgevoerd in de Koperstraat in het centrum van Sint-Martens-

Latem. Na de paasvakantie gingen de wegenis- en rioleringswerken in de Koperstraat van start. Er 

werd een gescheiden riolering aangelegd en het wegdek werd vernieuwd en voorzien van 

fietssuggestiestroken. 

Binnenkort worden er opnieuw rioleringswerken uitgevoerd en gemeenteraadslid Nicolas Bosschem 

van oppositiepartij LEF stelde daar tijdens de gemeenteraad enkele vragen over. “In september vorig 

jaar werden de wegenis- en rioleringswerken in de Koperstraat officieel als volledig afgerond 

gecommuniceerd”, aldus Nicolas Bosschem. “Tot verrassing van de inwoners werd op 13 mei een 

brief verspreid waarin een nieuwe rioolrenovatie in dezelfde straat werd aangekondigd, met geplande 

startdatum op 19 mei en een 

 

HLN 27 mei 2025

https://www.hln.be/dossier/gemeentepolitiek-sint-martens-latem~dd3c45b1c-1d99-4272-920d-bc85f45190ef


voorziene duurtijd van zes dagen. Het betreft het stuk tussen de Elsakkerweg en de rotonde. De 

renovatie betreft een bewaard deel van de oude riolering onder een bomenrij, dat zou blijven dienen 

als regenwaterafvoer. We vragen ons af waarom er net voor de verkiezingen werd aangekondigd dat 

de werken volledig waren afgerond. We vragen ons ook af wat de kostprijs is en of deze werd 

inbegrepen in het oorspronkelijke projectbudget?” 

“In september werden de nutsleidingen en rioleringen vernieuwd en werd de baan opnieuw 

opengesteld voor het verkeer”, repliceert burgemeester Pieter Vanderheyden (Welzijn). “De geplande 

rioolrenovatie zal slechts beperkte hinder met zich meebrengen. We hebben gekozen voor de CIPP-

methode, een techniek waarbij een flexibele kous wordt gebruikt om beschadigde leidingen van 

binnenuit te herstellen. De rioolbuizen moeten dus niet vervangen worden. Dit doen we om de 

bomen in de Koperstraat niet te beschadigen. De kostprijs bedraagt 227.363 euro en dit werd 

voorzien in het oorspronkelijk budget.” 

 



 

PREMIUM 

Poetshulp / Kristof Vanden Berghe. © Getty Image / rv 

Latemse poetsdienst wordt stopgezet: “Een gitzwarte dag voor ons sociaal beleid” 

Het stopzetten van de lokale dienstencheque-onderneming heeft voor een emotioneel debat 
gezorgd op de gemeenteraad van Sint-Martens-Latem. Raadslid Kristof Vanden Berghe (LEF) 
spreekt over een “cruciale fout”. 

Anthony Statius 27-05-25, 13:05 Laatste update: 13:08 

•  

•  

Lees meer over de gemeenteraad van Sint-Martens-Latem in ons dossier. 

Op de raadszitting van maandag 26 mei werd de raad voor maatschappelijk welzijn uitzonderlijk 
eerst behandeld. Daarna volgde pas de gemeenteraad zelf. Er stond slechts één agendapunt 
geagendeerd, maar dit zorgde toch voor een discussie tussen meerderheid en oppositie. 

Schepen voor Sociaal Beleid Griet Embo (Welzijn) lichtte toe waarom het lokale 
dienstenchequebedrijf van de gemeente wordt stopgezet. “In 2017 werd de gemeentelijke 
poetsdienst omgevormd tot een dienstenchequebedrijf. Na een evaluatie in 2023 werd besloten 
om in de toekomst beroep te doen op externe partners. Ondertussen werd onze eigen 
dienstencheque-onderneming geleidelijk aan afgebouwd. De bestaande klanten werden tijdens 
deze periode zoveel als mogelijk bediend door de huidige medewerkers. Bij pensionering of 
vertrek van een medewerker werden deze niet vervangen. Ondertussen zijn alle medewerkers 
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afgevloeid, op één iemand na. Klanten worden begeleid bij het zoeken naar een andere 
dienstencheque-onderneming of poetsdienst.” 

Cruciale fout 

In het agendapunt werd de voorziene datum van stopzetting gewijzigd van 1 juli naar 1 
september. Voor gemeenteraadslid Kristof Vanden Berghe (LEF) begaat de gemeente met de 
stopzetting een cruciale fout. “De eigen poetsdienst werd zo’n 40 jaar geleden, in de beginjaren 
van de OCMW-werking, opgericht door enkele visionaire lokale mandatarissen. Het doel was om 
inwoners die niet meer in staat om hun eigen huis te onderhouden, te helpen.” 

Blijf op de hoogte 

Krijg een melding bij belangrijke berichten over Breaking nieuws. 

 

Kristof Vanden Berghe. © rv 

“De dienst vormde een hechte groep van gemotiveerde personeelsleden, die meer dan honderd 
gezinnen of alleenstaanden begeleidde”, aldus Vanden Berghe. “Deze medewerkers hielpen hen 
om langer zelfstandig te kunnen blijven wonen. Vele senioren zijn gebaat bij een vertrouwd 
gezicht, waarmee ze op een warme manier sociaal contact kunnen hebben. Aan dit mooie 
verhaal, de parel aan de kroon van ons sociaal beleid, komt nu een einde. Velen blijven zitten 
zonder hulp en de kinderen zijn genoodzaakt om in te springen. De drempel om naar het Sociaal 
Huis te stappen is hoger.” 

Schepen Griet Embo zei aangedaan te zijn door het betoog van Kristof Vanden Berghe. “De 
medewerkers van ons Sociaal Huis doen heel veel voor onze senioren”, aldus Embo. “Het doet 
pijn te moeten horen dat we niet meer zouden zorgen voor onze ouderen en dat we de sociale 
zorg de rug toekeren. De huidige context is anders dan 40 jaar geleden. Ik geloof erin dat de 



medewerkers van onder andere Imens op dezelfde zorgzame manier omgaan met onze 
senioren.” 

De stopzetting werd uiteindelijk goedgekeurd door de meerderheidspartijen Welzijn en N-VA (12 
stemmen). De zevenkoppige LEF-fractie stemde tegen. 

 


